
Valtu Põhikooli hoolekogu koosoleku protokoll nr. 1 

 

Osalesid: Leaanyka Leisson, Veera Mahlakas, Andres Saks, Ebe Luige, Allar Läll, Reino Roosi, Hannes 
Välja, Hannes Kraav, Moonika Schmidt. 

Külaline: Hans-Jürgen Shumann (valla ehitusspetsialist) 

Koosolekut juhatas: A. Läll 

Puudusid: Merily Vinter-Kivi, Alma Linder, Annabel Altvälja 

Protokollis: A. Läll 

Aeg: 31.10.2023 kell 18:00-20:20 

Päevakord: 
1. Kooli juurdeehituse hetkeseis 
2. Koolitoit 
3. Kooli poolsed mured, rõõmud 
4 Lastevanemate mured, rõõmud 
5. Muud teemad 
 

Arutati: 

1. H.-J. Shumann andis ülevaate projekteerimise kulgemisest. 01.11.2023 kohtub direktor ja 
valla ehitusnõunik projekteerijaga, et arutada veel korra kogu kontseptsioon üle ja vaadata 
leida lahendus, et projekt jääks prognooshinna suurusjärku. Eelarvestrateegias on raha 
olemas, mille lisandus KVAT toetus.  

2. Hannes Kraav pakkus ennast välja kooli küttelahenduse nõuandjaks, kui vastava ala ekspert. 
3. Projekteerimisbüroo P210 eskiisplaaniga seoses tuleb üle tuleb vaadata autoriõiguste teema, 

et ei tekiks sellest hiljem takistusi ja viivitusi. 
4. Asenduspindade lahendus tuleb läbi mõelda, kui kõik jookseb ja suvel ehituseks läheb. 
5. Hoolekogu ülesanne on uue lahenduse teavitus kogukonnale. 
6. Rääkida (vald, projekteerija, kool) projekteerimise käigus veelkord kooliga läbi kooli poolne 

vajadus pindadele. 
7. Praegune õppetegevus käigus toimub palju tunde väikeste seltskondadega ja selleks ei ole 

hetkel koolis ruume. 
8. Kui uus eskiisprojekt on nii kaugel, et mingi ruumilahendus on olemas, tuleb see kiiresti 

kooliga ja hoolekoguga läbi arutada. 
9. Staadioni projekt on ka lõpetamisel, selle ehitus lähiajal on küll kahtlane. 
10. Koolitoit – mitmed lapsevanemaid käis koolitoitu maitsmise nädalala koolitoitu söömas. 

Üldiselt oldi koolitoiduga rahul. Probleem miks söömas ei käida ja koolitoidu üle nurisetakse, 
näib olema ikkagi kodustes söögiharjumustes ja sotsiaalses surves.  

11. Koolitoidu maksumus on jõudnud 2,30 euroni päev, millest riik katab 1,0 euro. Mõttena välja 
käidu, et kaasata lapsevanem katma osa toidupäeva maksumusest ca 25 senti/päev.   

12. Vanemate osalus kollitoidu maksmisel peaks olema poliitiline ehk valla otsus mitte kooli 
otsus. 

13. Kogukulu koolitoidule aastas on 62 000 eurot, mille riik katab 28 700 eurot. Söögipäevi aastas 
on 175 

14. Kooli eelarve on tehtud, olulist suurenemist ei olnud. Palgafond pisut kasvas.  



 

15. Majanduskulude kasv eelarves suhteliselt väike samas küttehind on kõrge, elekter on 
börsipaketi peal. Jälgime jooksvalt kuidas hinnad muutuvad ja eelarvet mõjutavad. 

16. Valla koolide rahastuse mudelid peaks olema ühtsetel alustel ja erisused peavad olema 
põhjendatud 

17. Mõttetuse ristis tuleb põõsaid eemaldada, et nähtavust parandada. 
18. Kaardistada ohtlikud kohad kooliteel nt. kergliiklustee ülekäik Kaerepere-Kumma teel. 
19. Lastel oli ka helkurite kandmise kontroll ja paljudel helkurid puudusid.  
20.  Kooli juures liiklusreeglid tuleb uuesti meelde tuletada. 
21. Skatepargis on probleeme, et vanemad lapsed kipuvad lööma. Selle teemaga tuleb tegeleda 

ja piirkonna politseiniku kaasata. 
22. Uued õpetajad elavad vaikselt kooliellu sisse. Õpetajatele peab andma aega sisse elada ja 

mitte hakata koheselt kritiseerima. 
23. „Sport koolis“ raames, käib 1. klass ujumas. Keeruliseks teeb, et rahastuse saamiseks peab 

olema atesteeritud treener (tase 3). Võiks valla lehte uudisnupukese panna, et meie koolis 
selline asi toimub. 
 
 

 

Otsustati: 

1. Kui saabub uus projektlahendus, teeme kiirkorras eraldi hoolekogu koosoleku ja tegeleme ka 
lastevanemate ning kogukonna teavitamisega. (Andres, Allar) 

2. Kaasata Hannes Kraav küttelahenduse välja nõunikuks (Andres, Hannes) 
3.  Koolitoidu osalist katmist vanemate poolt arutada valla esindajatega (Leaanyka, Moonika, 

Allar) 
4. Liikluskorraldus ja -reeglid lastevanematele uuesti meelde tuletada. Saadame 

lastevanematele liikluskorralduse kaardi ja räägime üldkoosolekul üle (Andres, Allar) 
5. Männiku tn ja Staadioni tn ristmikul nähtavust parandada, ning mõned põõsad eemaldada. 

(Allar) 
6. Valla lehte panna tekst, te meil toimuvad treeningud projektiga „Sport koolis“ koostöös.   

(kes on valmis kirjutama?) 

 

 

 

/digiallkiri/ 

Allar Läll 

Hoolekogu esimees 


